

Title (en)  
Air pump.

Title (de)  
Luftpumpe.

Title (fr)  
Pompe à air.

Publication  
**EP 0647783 A1 19950412 (DE)**

Application  
**EP 94113661 A 19940901**

Priority  
DE 9315157 U 19931006

Abstract (en)

The present invention relates to an air pump with a compressor part for producing compressed air and an outlet passage (11), which is connected to the compressor space and via which the compressed air flows out, and also a monitoring device for monitoring a predetermined desired value for the air pressure. The air pump is characterized according to the invention in that a pressure-relief valve (21, 22, 23, 24) connected to the compressor space via passages (17, 18) is provided as monitoring device. If the predetermined desired pressure value is exceeded, the pressure-relief valve (21, 22, 23, 24) automatically opens and produces an acoustic signal by compressed air flowing out through a fine bore (37). The user can set this desired pressure value, for example, by turning a part (29) attached to the air pump and provided on the visible side with a scale-like graduation. The advantage of the invention lies in the fact that, in the case of the air pump according to the invention, if the desired pressure value is exceeded, the user is made aware of this without it being necessary for him to observe a pressure gauge during the pump operation. <IMAGE>

Abstract (de)

Die vorliegende Erfindung betrifft eine Luftpumpe mit einem Kompressorteil zur Erzeugung von Druckluft und einem mit dem Kompressorraum verbundenen Auslaßkanal (11) über den die Druckluft ausströmt, sowie mit einer Überwachungseinrichtung für die Überwachung eines vorgegebenen Sollwerts für den Luftdruck, wobei die Luftpumpe erfindungsgemäß dadurch gekennzeichnet ist, daß als Überwachungseinrichtung ein über Kanäle (17, 18) mit dem Kompressorraum in Verbindung stehendes Überdruckventil (21, 22, 23, 24) vorgesehen ist, das bei Überschreiten des vorgegebenen Drucksollwerts sich selbsttätig öffnet und durch eine feine Bohrung (37) ausströmende Druckluft ein akustisches Signal erzeugt. Der Anwender kann diesen Drucksollwert beispielsweise durch Drehung eines an der Luftpumpe angebrachten, mit einer skalenartigen Graduierung sichtseitig versehenen Teils (29) einstellen. Der Vorteil der Erfindung liegt darin begründet, daß der Anwender bei der erfindungsgemäß Luftpumpe auf das Überschreiten des Drucksollwerts aufmerksam gemacht wird, ohne daß es erforderlich ist, daß er während des Pumpvorgangs ein Manometer beachtet. <IMAGE>

IPC 1-7

**F04B 33/00**

IPC 8 full level

**F04B 39/00** (2006.01); **F04B 49/10** (2006.01); **F04B 49/22** (2006.01)

CPC (source: EP)

**F04B 49/22** (2013.01); **F04B 2207/701** (2013.01)

Citation (search report)

- [A] FR 2437509 A1 19800425 - RITE AUTOTRONICS CORP [US]
- [A] DE 3137921 A1 19830407 - VU HAN VIET, et al
- [A] GB 1182102 A 19700225 - WALTERS DEREK JOHN

Cited by

CN109505752A; WO9821476A1

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE DK ES FR GB GR IE IT LI LU NL PT SE

DOCDB simple family (publication)

**DE 9315157 U1 19931209**; EP 0647783 A1 19950412; JP H07217538 A 19950815

DOCDB simple family (application)

**DE 9315157 U 19931006**; EP 94113661 A 19940901; JP 21767394 A 19940912